

Referat fra styremøte

- Tid og sted:** Tirsdag 5. november 2024 kl. 17.30–21.00 på Hedrum bygdetun
- Til stede:** Kari Næss Fuglestein (leder), Thor Henning Døvle, Roar Juel Johannessen, Ingjerd Hallenstvet Nilsen, Olav Nordheim, Jostein Sundby og Kristian Hunskaar (styremedlemmer)
- Forfall:** Leif Arne Asbjørnrød (1. vara) og Unni Lindhjem (2. vara)
- Sak 90/24** **GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE**
Påminnelse om møtet ble sendt pr. e-post torsdag 31. oktober. Innkalling og saksliste ble sendt pr. e-post lørdag 2. november.
- VEDTAK:** Styret godkjenner innkallinga og sakslista.
- Sak 91/24** **GODKJENNING AV REFERATER**
Referat fra styremøtet 1. oktober 2024 ble sendt pr. e-post 6. oktober.
- VEDTAK:** Styret godkjenner referatet fra styremøtet 1. oktober 2024.
- Sak 92/24** **ORIENTERINGSSAKER**
Styremedlemmene orienterte om saker og aktiviteter i gruppene og i drifta for øvrig, som ikke er egne saker på agendaen.
- a) Tunet
- Sommerfelt Elektro AS har vært på sluttkontroll, som avslutning på lagets arbeid med å følge opp el-kontrollrapporten fra tidligere år, jf. sak 81/24 a) m.fl. Ifølge Kristian Røed skal alt nå være i orden. Sommerfelt skiftet en kontakt i sikringsskapet, som elektrikerer erkjente burde vært skiftet ved den første kontrollen. Når fakturaen kommer, må det undersøkes hva som er oppført i forbindelse med skifting av kontakten, før utbetaling kan skje.
 - Kjøkkengulvet i bryggerhuset er brutt opp, og nytt gulv er i ferd med å bli lagt.
 - Pål Gjone har levert sluttrapport som dokumentasjon på arbeidet som er gjort (se vedlegg).
- b) Samlingene
- Alle gruppene under samlingene skal ha møte tirsdag 19., for å dele informasjon om hva man holder på med og hvordan man ligger an med arbeidet.
 - I forbindelse med temakvelden om Hans Holmen har HHL fått opplysninger om to malerier som ikke har vært kjent fra før. Disse er og vil bli i privat eie, men de nye opplysningene beriker lagets register over Holmens kunst.
- c) Formidling
- Ingjerd Hallenstvet Nilsen har satt seg grundig inn i alle kulturminnene og kontakter alle som er oppført som ansvarlige for vedlikehold av de enkelte kulturminnene. Det må være ei stund siden noen har tatt denne gjennomgangen, da det viser seg at noen ikke lenger har mulighet til å være ansvarlige, og at enkelte også er ukjente med at de har stått oppført som ansvarlige. Det er derfor nødvendig å rekruttere noen nye folk, for å kunne aktivt vedlikehold av alle kulturminnene. Ingjerd har fått tilbakemeldinger om at det i 2025 vil være nødvendig å skifte noen rekkverk ved Haugen sag og mølle, og at det er nødvendig med en dugnad på Majorstua. Med hensyn til Majorstua må styret sørge for å få utgifter godkjent av Vestfoldmuseene IKS i forkant.

- Ingjerd foreslår en temakveld med presentasjon av noen av kulturminnene som er minst kjente.
 - Heidarheim-redaksjonen hadde møte 2. oktober. Redaksjonen består av Odd Bjerke, Åsta Herland, Eigil Wessel, Tor Bjørvik og Kristian Hunskaar, og alle var til stede. Redaksjonen planlegger ikke flere fysiske møter, men håper å kunne arbeide hver for seg og kommunisere via e-post. Neste Heidarheim-utgivelse planlegges i november 2025. Den vil ha mange artikler om 2. verdenskrig, siden det i 2025 er 80 år siden krigens slutt, men det vil også bli plass til artikler om andre tema.
 - Odd Bjerke har meldt fra om at han ønsker avløsning som gruppeleder/ansvarlig for kursvirksomheten fra våren 2025.
 - Nettsidenes informasjon om kurs er dårlig og utdatert, da informasjonen ikke er oppdatert siden før kursstart i 2023. Dette må bli bedre. Kurs som skal starte til vinteren, må annonseres tidlig, helst i desember.
 - Det kan være på tide å revidere kursplanen, ettersom en del kurs synes å ha dalende interesse. Om ikke annet kan det være aktuelt å arrangere flere frittstående kurs / kurs med bare én kveld, f.eks. kurs i bruk av Nasjonalbibliotekets digitale bibliotek, kurs / informasjon om fremtidsfullmakter, etc.
- d) Arrangementer
- Både temakvelden om Hans Holmen og søndagskaffen med Four Swingende var vellykka.
 - Det blir julemarked 15. november etter initiativ fra May Brith Nordkvelde. Historielaget står som arrangør, og overskuddet går til historielaget, men styret trenger ikke bidra til gjennomføring av arrangementet. Julemarkedet er fullbooket med hensyn til utstillere.
- e) Sekretær/administrasjon
- Kristian Hunskaar viste til at den nye Facebook-sida nå har 118 følgere, slik at det fremdeles er langt igjen til 924 følgerne på den gamle Facebook-sida. Alle styrets Facebook-brukere bør invitere sine venner til å følge historielagets Facebook-side. Det er foreløpig fem personer som har mulighet til å legge ut innlegg; Kari Næss Fuglestein, Asbjørg Holt, Olav Nordheim, Thor Henning Døvle og Kristian Hunskaar. At så mange kan legge ut innlegg, har ført til høyere frekvens på nye innlegg enn hva den gamle Facebook-sida hadde. Det har kommet ti nye innlegg siden 29. september.
 - Nettsidene oppdateres via Styreweb. Hele styret har dermed adgang, men i praksis er det Jan-Erik Kristiansen (først og fremst på konkrete oppfordringer) og Kristian Hunskaar som står for oppdateringene. Det er mye som burde vært oppdatert på nettsidene, og de har et stort potensiale.
 - Kari Næss Fuglestein og Kristian Hunskaar skriver ut og signerer på takkebrev til Einar Bergan og Ringdal velforening etter møtet. Kari Næss Fuglestein overleverer dem.
- f) Styreleder/nestleder
- Ny arbeidsavtale for Ragnhild Tidemansen er ferdigstilt og skal signeres i to eksemplarer av Kari Næss Fuglestein og Ragnhild. Arbeidsavtalen skal gjelde fra 1. januar.

VEDTAK: Styret tar sakene til orientering.

Sak 93/24

ENDRINGER I UTLEIEPRISENE

Jf. sak 81/24 a) skulle Kari Næss Fuglestein i samarbeid med Torhild Utklev legge fram et begrunnet forslag til endringer i utleieprisene til dette møtet. Kari og Torhild mener at det ikke er grunn til å sette ned de eksisterende prisene, ettersom leieprisene på Bygdetunet allerede er lavere enn leieprisene på Gylnarheim, og ettersom Bygdetunet har et bedre kjøkken og er fullt utstyrt med dekketøy.

Snekkerboden er i dag ikke omtalt i oversikten over lokaler til leie, men det ble gjort vedtak i sak 92/23 om at «Utleieprisen for snekkerbua settes til kr. 300,- for medlemmer, frivillige lag og foreninger, og til kr. 350,- pr. dag for ikke-medlemmer, næringsorganisasjoner og andre.»

Det har vært enkelte negative tilbakemeldinger på at laget tar «ekstra betalt» for utleie av kjøkkenet, og at kjøkkenet burde vært inkludert i leia av salene. Dette baserer seg på en misforståelse. Kjøkkenet og salene er ført opp med separate priser, fordi det forekommer at utleie til f.eks. møter, hvor det ikke er behov for kjøkkenet. Kjøkkenet *kunne* vært inkludert i leia av salene, men da måtte utleieprisene for salene bli satt tilsvarende opp, noe som ville være til ulempe for de som faktisk ikke trenger kjøkkenet.

VEDTAK: Utleieprisene for storsalen, lillesalen, kjøkkenet og snekkerboden endres ikke. Kristian Hunskaar oppdaterer nettsidene med de manglende utleieprisene for snekkerboden.

Sak 94/24

VEDLIKEHOLDSTILTAK (jf. sak 83/24)

Styret gjorde 1. oktober følgende vedtak i sak 83/24: «Styret ber tungsgruppa om bidrag til prosjektbeskrivelser for utskifting av låvetaket mot øst, for utskifting av gulvet i kjøkkenet på bryggerhuset, og for oppgradering av Holmensalen innvendig og utvendig. Styret ber regnskapsfører Hans S. Gjone om å søke tilskudd til disse tre tiltakene, med utgangspunkt i ferdigstilte prosjektbeskrivelser.»

Arbeidene med utskifting av gulvet i kjøkkenet på bryggerhuset har blitt satt i gang i løpet av oktober. Mulighetene til å søke tilskudd til dette tiltaket faller dermed i praksis bort, siden de ulike støtteordningene vanligvis ikke gir tilskudd til pågående (eller avsluttede) tiltak.

Dugnadsgjengen i gruppa for bygg / vedlikehold og uteanlegg har vært ivrige etter å komme i gang, og utgiftene er såpass begrensede, at styret velger å leve med at mulighetene til å søke tilskudd faller bort. Behovet for en skriftlig prosjektbeskrivelse faller dermed også bort.

Styret må komme videre i arbeidet med prosjektbeskrivelser for utskifting av låvetaket mot øst, og for oppgradering av Holmensalen innvendig og utvendig, slik at regnskapsfører Hans S. Gjone har grunnlag for å søke tilskudd til disse to tiltakene.

Kari Næss Fuglestein har fått et prisoverslag fra Byggmester Pål Gjone for utskifting av låvetaket mot øst. Dette summerer seg til kr. 300 000,- (inkl. mva.), men det må tas høyde for prisstigning. Takstein er ikke med i prisoverslaget, da det er lagt til grunn at historielaget nok en gang skal ordne dette selv. Prisoverslaget er et godt utgangspunkt for en prosjektbeskrivelse, men det er nødvendig å beskrive nåværende tilstand, behov, hvilke arbeider som eventuelt skal utføres (på dugnad) i tillegg til det som framkommer av Pål Gjones prisoverslag, og alle kostnader og utgifter som vil påløpe utenom Pål Gjones arbeid (f.eks. innkjøp av takstein).

VEDTAK: Utkast til prosjektbeskrivelser skal foreligge innen 1. desember, slik at Kristian Hunskaar kan renskrive dem før styremøtet 3. desember.

Sak 95/24

RUTINE FOR REGISTRERING AV MEDLEMMER (jf. sak 85/24)

Styret vedtok i sak 85/24, at nye medlemmer fra og med 1. oktober får medlemskap for 2024 og hele 2025 for kr. 300,-. På søndagskaffe-arrangementet 6. oktober ble det vervet en håndfull nye medlemmer, som ble forespeilet at de ville motta faktura i 2025. Dette er uheldig, da man formelt sett ikke kan være medlem og f.eks. ha stemmerett ved årsmøtet, uten å ha betalt kontingent. Tilbudsmedlemmer må derfor betale kontant eller med Vipps på stedet, eller de må faktureres omgående, men de skal ikke ha faktura påfølgende år.

Kristian Hunskaar foreslo å utarbeide ei skriftlig rutine for registrering av medlemmer. En slik rutine bør ikke begrense seg til registrering av tilbudsmedlemmer, men til registrering av medlemmer i sin alminnelighet, og som alle styremedlemmer og andre tillitspersoner som kommer i befattning med medlemsverving, f.eks. arrangementsansvarlige, må kjenne til. Styret sluttet seg til dette uten noen større diskusjon.

VEDTAK: Kristian Hunskaar utarbeider et utkast til rutine for registrering av medlemmer og legger det fram på neste styremøte. Han samråder seg med regnskapsfører Hans S. Gjone og Jan-Erik Kristiansen, som pr. i dag vedlikeholder medlemsregistrene.

Sak 96/24 MEDLEMSKONTINGENT 2025

Styret skal legge fram et forslag til årsmøtet vedrørende medlemskontingenten for 2025. For 2022, 2023 og 2024 har medlemskontingenten vært kr. 300,-. I 2022 inkluderte kontingenten et valgfritt eksemplar av Heidarheim fra HHLs restlager, og i 2023 inkluderte kontingenten et eksemplar av Heidarheim 2022/2023. I 2024 inkluderte kontingenten ikke noe Heidarheim, siden det ikke utgis noe Heidarheim i 2024.

Styret sluttet seg til forslaget til vedtak som framkom av sakslista, uten noen større diskusjon.

VEDTAK: Styret legger følgende forslag fram for årsmøtet: «Kontingenten for 2025 innkreves med kr. 300,- pr. personlig medlem og inkluderer rett til ett eksemplar av Heidarheim 2024/2025, som må hentes ved oppmøte på Hedrum bygdetun.»

Sak 97/24 BUDSJETT 2025

I fellesmøtet mellom styret og gruppelederne 19. september ble gruppelederne bedt om melde inn behov/ønsker for 2025-budsjettet innen 1. november. Sekretæren har mottatt tilbakemeldinger fra gruppa for bygg og sikkerhet / uteanlegg (oppsummert allerede i referatet fra sak 83/24) og gruppa for arrangementer (se vedlegg til sakslista).

Styret vurderte tilbakemeldingene fra gruppa for bygg og sikkerhet / uteanlegg som følger:

- Budsjett for utbedring av låvetaket og oppgradering av Holmenslaen må ta utgangspunkt i ferdige prosjektbeskrivelser, jf. sak 94/24.
- Budsjett for utbedring av gulvet i kjøkkenet på bryggerhuset utgår, da arbeidene ser ut til å bli fullført i 2024.
- Forslagene om kr. 5 000,- til takrenner på smia, kr. 6 000,- til diverse materialer (treverk, beslag, etc.) til forefallende tiltak, kr. 3 500,- til skruer, spiker og knekter, og kr. 3 000,- til drivstoff til grasklipperen tas til etterretning.

Styret vurderte tilbakemeldingene fra arrangementsgruppa som følger:

- Forslaget om kr. 20 000,- til kåsører, musikk og gevinster til åtte søndager tas til etterretning.
- Forslagene om nye midler tas til etterretning, men økes fra kr. 8 000,- (ekskludert ukjent beløp til harpun) til kr. 15 000,-, da f.eks. beløpet til leker/utstyr til barnas dag syntes lavt. Styret bemerker at det ikke er nødvendig å anskaffe en ekte harpun; det vil være tilstrekkelig med en «enkel» innretning som kan visualisere hvordan harpunering foregikk. Man kan se for seg et rør hvor man utløser ei fjær for å skyte en gummiball mot en gjenstand som forestiller en hval.

VEDTAK: Styret ber regnskapsfører Hans S. Gjone om å innarbeide kr. 17 500,- som dekning for forslagene fra gruppa for bygg og sikkerhet / uteanlegg og kr. 35 000,- som dekning for forslagene fra arrangementsgruppa, i det første utkastet til budsjett.

Sak 98/24 TERMINLISTE FOR FØRSTE HALVÅR 2025

Styret fastsatte i oktobermøtet datoer for temakvelder, søndagskaffe, årsmøte o.a. for første halvår 2025. Styret drøftet konkrete foredragsholdere og kom fram til følgende:

- Olav Nordheim forsøker å få til en avtale med Thor Gotaas om foredrag enten søndag 12. januar eller søndag 16. mars. Olav beslutter tema etter hva Gotaas kan tilby.
- Kari Næss Fuglestein forsøker å få til en avtale med Kjell Håkestad om foredrag den av de nevnte søndagene som er ledig etter at det er gjort avtale med Gotaas. Ønsket tema er Mads Bergs sangbok.
- Olav Nordheim forsøker å få til en avtale med Trond Wigeland Nilsen om foredrag enten torsdag 27. februar eller torsdag 3. april. Ønsket tema er «forbudstida og spritkonge fra Sandefjord», men Nilsen kan ha alternative forslag.
- Kristian Hunskaar forsøker å få til en avtale med Tor Bjørvik om foredrag den av de nevnte torsdagene som er ledig etter at det er gjort avtale med Nilsen, eventuelt torsdag 30. januar. Det er ønskelig med en presentasjon av et utvalg av de mindre kjente kulturminnene.

- Dersom dette resulterer i fire avtaler, vil det ennå være en ledig torsdag / temakveld. Thor Henning Døvle foreslo noe «lett underholdning», f.eks. allsang, for ikke bare å ha foredrag. Et alternativ er en ny filmkveld, dersom filmkvelden 21. november blir vellykka. Styret kommer tilbake til dette i neste møte.

VEDTAK: De foreslåtte foredragsholderne kontaktes snarest mulig.

Sak 99/24

EVENTUELT

- Olav Nordheim spurte om hvordan historielaget kan bidra til registrering av kulturminner. Kristian Hunskaar undersøker dette i samarbeid med Olav.

Kari Næss Fuglestein (sign.)
styreleder

Kristian Hunskaar (sign.)
sekretær